
Geertrui Coppens: 

“De klassieke archivaris 
evolueerde tot een manager”

Hoelang ben je al actief binnen de 

VVBAD? En wat was je motivatie om lid 

te worden?

Ik kwam in de archiefwereld terecht in 

1982 toen ik medewerker werd van het 

Liberaal Archief, één van de privaatrech-

telijke archiefinstellingen die in die peri-

ode werden opgericht. In die tijd bestond 

er nog geen archiefopleiding, maar de 

studiedagen van de archiefsectie van de 

VVBAD boden een mogelijkheid tot vor-

ming en bijscholing. Ik kwam er in contact 

met collega’s uit de andere archiefinstel-

lingen en leerde zo de brede archief-

wereld kennen. In 2000 werd ik lid van 

het sectiebestuur Archief en Hedendaags 

Documentbeheer (AHD).

Geertrui Coppens is sinds 1982 weten-

schappelijk medewerker van het Liberaal 

Archief in Gent. Ze specialiseerde zich 

in het archief van het Willemsfonds, het 

oudste cultuurfonds in Vlaanderen (1851-

nu). Ze is sinds jaren lid van de sectie 

Archief en Hedendaags Documentbeheer 

van de VVBAD en was van 2007 tot 2012 

secretaris van het sectiebestuur.

Waarom ben je in 2007 secretaris van de 

sectie AHD geworden?

Ik was al een tijdje bestuurslid toen Annie 

Meiresonne haar mandaat in 2007 niet 

wenste te vernieuwen. Toenmalige sectie-

voorzitter Johan Vannieuwenhuyse vroeg 

me toen deze taak op mij te nemen. Ik 

heb die taak met veel voldoening gedaan. 

Sinds juli 2012 werk ik echter halftijds en 

daarom geef ik sinds 2013 de pen door. Ik 

blijf wel bestuurslid van de sectie.

Hoe kijk je terug op de voorbije vijf jaar?

Het archieflandschap in Vlaanderen is de 

laatste jaren zeer veranderd. Archiefzorg 

en archiefbeheer, cultureel-erfgoedwer-

king werden geregeld in decreten en 

wetten, er kwamen projectsubsidies, er 

werden steunpunten opgericht. De cul-

tureel-erfgoedsector is in een stroomver-

snelling terecht gekomen en staat voor 

grote uitdagingen. De klassieke archiva-

ris evolueerde tot een manager die zijn 

instelling binnen de brede maatschappe-

lijke verwachtingen en de uitdagingen op 

digitaal en technologisch gebied bege-

leidt. Publiekswerking en digitalisering 

werden de sleutelwoorden. Het is geen 

sinecure en het blijft een uitdaging om, 

ondanks alle expertise- en kennisdeling, 

steeds de juiste antwoorden te formule-

ren op alle vragen die op ons afkomen.

Hoe heb je de sectie zien evolueren?

Het diverse archieflandschap wordt weer-

spiegeld in de samenstelling van het sec-

tiebestuur. In de werkgroepen wordt 

heel intensief gewerkt, met uitstekende 

resultaten. Collega’s stellen hun kennis 

en expertise ten dienste van de sectie, 

organiseren studiedagen, nemen deel 

aan werkgroepen en vergaderingen. De 

sectie ondersteunt haar leden en wil hun 

deskundigheid bevorderen, ze volgt de 

ontwikkelingen in de sector op de voet 

en wil bijdragen tot een verdere professi-

onalisering van het beroep. De leden van 

de sectie zijn allen professionele erfgoed-

beheerders, voelen zich betrokken bij de 

werking van de beroepsvereniging en 

engageren zich als vrijwilliger. Ik hoop dat 

er steeds mensen zullen gevonden wor-

den die bereid zijn om deze combinatie te 

maken en zich ook binnen de vereniging, 

vrijwillig en intens inzetten.

Wat heb je meegemaakt met de sectie 

dat je altijd zal bijblijven?

In 2004 heeft de sectie een enquête geor-

ganiseerd onder haar leden over de rol en 

functie van een beroepsvereniging in het 

veranderende archieflandschap. Ik was 

verslaggever van de ad hoc werkgroep. 

Het was een periode van intensief verga-

deren en verwerken van gegevens, maar 

heel verrijkend en opbouwend. In 2012 

heeft de sectie terug een analyse van 

haar werking gemaakt. Het is de bedoe-

ling te komen tot een duidelijke missie en 

visie, gekoppeld aan een aantal concrete 

beleidslijnen voor de komende jaren. 
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